

(India) and Mr. Delmas H. Nucker (United States of America),*

Having decided that the Visiting Mission should visit the two Trust Territories early in 1962 for a period of approximately two months,

1. *Directs* the Visiting Mission to ascertain as fully as possible the wishes of the Nauruan community regarding its future and to submit a report thereon together with any observations and recommendations it may wish to make;

2. *Instructs* the Visiting Mission to investigate and report as fully as possible on the steps taken in the Trust Territories of Nauru and New Guinea towards the realization of the objectives set forth in Article 76 b of the Charter of the United Nations, and to pay special attention to the question of the future of the two Territories in the light of the relevant sections of the Charter, the Trusteeship Agreements and the provisions of General Assembly resolution 1514 (XV) of 14 December 1960 entitled "Declaration on the granting of independence to colonial countries and peoples", as well as of other relevant resolutions;

3. *Directs* the Visiting Mission to give attention, in the light of relevant resolutions of the General Assembly as well as the debates in the Trusteeship Council and the Council's resolutions, observations and recommendations to issues arising from the annual reports on the administration of the Trust Territories, the petitions received by the Council concerning Nauru and New Guinea, the reports of the previous visiting missions and the Administering Authority's observations on those reports;

4. *Directs* the Visiting Mission to receive petitions, without prejudice to its acting in accordance with the rules of procedure of the Council, and to investigate on the spot such of the petitions received as, in its opinion, warrant special investigation;

5. *Requests* the Visiting Mission to submit to the Council as soon as practicable separate reports on the Trust Territories of Nauru and New Guinea containing its findings, observations, conclusions and recommendations.

1173rd meeting,
14 July 1961.

RESOLUTIONS ON PETITIONS CONCERNING THE TRUST TERRITORIES

I. *Tanganyika*

2106 (XXVII). Petition from the All Muslim National Union of Tanganyika (T/PET.2/238)

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned, the petition from the All Muslim National Union of Tanganyika concerning Tanganyika,⁵

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority.

1175th meeting,
19 July 1961.

* At its 1173rd meeting, on 14 July 1961, the Council decided that the nominations to be submitted by Bolivia and India after the close of the session would automatically be approved.

⁵ See T/PET.2/238, T/OBS.2/59, T/L.1030.

(Etats-Unis d'Amérique) et de M. (Inde)*,

Ayant décidé que la Mission visiterait les deux territoires sous tutelle au début de 1962 pendant une période d'environ deux mois,

1. *Invite* la Mission de visite à déterminer aussi pleinement que possible les vœux de la collectivité nauruane concernant son avenir et de présenter un rapport à ce sujet accompagné des observations et recommandations qu'elle pourrait juger bon de formuler;

2. *Charge* la Mission de visite d'enquêter et de faire rapport aussi complètement que possible sur les mesures prises dans les Territoires sous tutelle de Nauru et de la Nouvelle-Guinée pour atteindre les objectifs énoncés à l'alinéa b de l'Article 76 de la Charte des Nations Unies et d'accorder une attention particulière à la question de l'avenir de ces deux territoires, compte tenu des dispositions appropriées de la Charte, des accords de tutelle et des termes de la résolution 1514 (XV) de l'Assemblée générale, en date du 14 décembre 1960, intitulée "Déclaration sur l'octroi de l'indépendance aux pays et aux peuples coloniaux", ainsi que de toutes autres résolutions pertinentes;

3. *Invite* la Mission de visite à étudier, en s'inspirant des résolutions pertinentes de l'Assemblée générale, ainsi que des débats du Conseil de tutelle et des résolutions, observations et recommandations du Conseil, les questions qu'évoquent les rapports annuels sur l'administration desdits territoires sous tutelle, les pétitions reçues par le Conseil au sujet de Nauru et de la Nouvelle-Guinée, les rapports des missions de visite précédentes et les observations faites à propos de ces rapports par l'Autorité administrante;

4. *Invite* la Mission de visite à recevoir des pétitions, sous réserve qu'elle se conforme au règlement intérieur du Conseil, et à enquêter sur place au sujet de celles des pétitions reçues qui appellent, à son avis, une enquête spéciale;

5. *Prie* la Mission de visite de présenter au Conseil, aussitôt que faire se pourra, des rapports séparés sur les Territoires sous tutelle de Nauru et de la Nouvelle-Guinée, rapports où elle consignera ses constatations, observations, conclusions et recommandations.

1173ème séance,
14 juillet 1961.

RESOLUTIONS AU SUJET DE PETITIONS CONCERNANT LES TERRITOIRES SOUS TUTELLE

I. *Tanganyika*

2106 (XXVII). Pétition de l'All Muslim National Union of Tanganyika (T/PET.2/238)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de l'All Muslim National Union of Tanganyika concernant le Tanganyika⁵,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante.

1175ème séance,
19 juillet 1961.

* A sa 1173ème séance, le 14 juillet 1961, le Conseil a décidé que les candidatures présentées par la Bolivie et par l'Inde après la clôture de la session seraient automatiquement approuvées.

⁵ Voir T/PET.2/238, T/OBS.2/59, T/L.1030.